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NEDEJTE NA POVĚRY
A VSAĎTE NA PÁTEK 13.

ZÁMEK LITEŇ UVEDE
RUSALKU V PARKU
NEDALEKO KARLŠTEJNA ZAZPÍVÁ TAKÉ KATEŘINA KNĚŽÍKOVÁ STRANA 12

Svátek slaví: Alena

Kapela Chinaski posílá do kin dokument o své třicetileté historii. Více čtěte na straně 8. MAFRA

inzerce

Ceny
bytů letí
vzhůru
Inflace. Její výši zvedá stále rostoucí
poptávka po vlastním bydlení.
Hypotéky. V prvním pololetí jich bylo
sjednáno o polovinu více než loni.
Stavební materiál. Ceny se ustálily STRANA 2
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Krása
V Jablonci nad Nisou se
do neděle koná 10. ročník
výstavy Křehká krása.
Na přehlídce se představu-
jí čtyři desítky výrobců
bižuterie, skla, umělých
květin a dalších doplňků
a také vánočních ozdob.
Organizátoři akce letos do-
stali minimální podporu
od státu. Výstava se po-
prvé uskutečnila v roce
2012, organizátoři tak chtě-
li navázat na tradici mezi-
národních výstav skla a bi-
žuterie z 60. až 80. let mi-
nulého století. Cílem bylo
také ukázat, že navzdory
recesi, levné asijské konku-
renci i rozpadu někdejšího
bižuterního uskupení Jab-
lonex jablonecká bižuterie
žije a má budoucnost. ČTK

Vminulé krizi byl
problémem nedo-
statek peněz. V té
covidové zase je-
jich přebytek. I pro-
to letí ceny nahoru
a užírají z úspor.

Epidemie posadila lidi domů,
zavřela obchody a restaurace.
Přes rozvoj rozvážkových slu-
žeb a e-shopů Češi víc šetřili,
než utráceli. Také proto mají
na kontech rekordní úspory
a ty nyní utrácejí. Za rekon-
strukce bydlení, za hypotéky,
za služby.
Hlavně hypotéky zažívají

extrémní poptávku klientů,
v prvním pololetí si jich lidé
domluvili o padesát procent
víc než loni. „Nemůžeme asi
se stoprocentní jistotou tvr-
dit, že si jen díky neutrácení
v covidu lidé našetřili dost
na hypoteční akontace, je to
jedna z možností,“ říká Mi-
chal Skořepa, makroekono-
mický analytik České spoři-
telny. Že je ale chuť, a hlavně
skutečný hlad po vlastním
bydlení, na tom se shoduje
celá Česká bankovní asociace

(ČBA), která včera vydala no-
voumakroekonomickou pro-
gnózu na zbytek roku 2021
a rok následující.
Výši inflace, která by nemu-

sela být tříprocentní, ale až
čtyřprocentní (viz box), ovliv-
ňuje v posledních dvou až
třech letech především stále
rostoucí cena bydlení. Proč
Češi tak lpí na vlastní nemovi-
tosti? Kvůli nouzi o střechu
nad hlavou to pravděpodob-
ně nebude. „Za silnou potře-
bou vlastního bydlení je spíš
strach z inflace, Češi vidí v ne-
movitostech nejlepší pojist-
ku před znehodnocováním
měny a svých úspor,“ domní-

vá se Jakub Seidler, hlavní
ekonom ČBA.
Potěšující je alespoň názor

expertů ohledně dalšího vý-
voje cen například staveb-
níchmateriálů a dalších kom-
ponent pro výrobu a stavby.
„Řekl bych, že se nyní stabili-
zovaly, byť na vysoké úrovni,
o tom není pochyb,“ říká Petr
Dufek, analytik ČSOB. Do bu-
doucna by podle něho snad
mohly opět klesat. S čím ale
musí domácí firmy, hlavně
stavební počítat, bude i nadá-
le velký nedostatek pracov-
ních sil. „O zakázky nouze
není, o lidi ano,“ říká Petr Du-
fek. PAVEL HRABICA

Policisté pronásledovali řidi-
če dodávky, který nezastavil
při běžné kontrole na dálnici
D1 nedaleko Prahy a ujížděl
do hlavního města. Během
honičky dojel až do Holešo-

vic, kde havaroval. Z vozu ute-
kl společně se skupinou lidí.
„Policisté na místě zadrželi
23 migrantů převážně ze Sý-
rie, dalších šest pak odhalili
piloti vrtulníku Letecké služ-

by,“ řekl včera po vyhodnoce-
ní zásahu mluvčí pražské po-
licie Richard Hrdina. Muže,
jenž odpovídal popisu řidiče,
policisté našli v nedalekém
parku Stromovka. Hrozí mu

až dvouleté vězení. Pokud by
se ale prokázalo, že migranty
převážel za úplatu nebo jako
člen organizované skupiny,
zvýší se horní hranice sazby
na pět let. Migranty si na mís-

tě převzali policisté z cizinec-
ké policie, kteří zjišťují, zdali
mají zažádáno o azyl v někte-
ré ze sousedních zemí a ja-
kým způsobem se do České
republiky dostali. ČTK

Je jednou z nejohroženějších památek na Ústecku. ČTK

Poměřování se západní částí
EU berou Češi především přes
platy. Rok od roku si mohou
pořídit stále víc. Spokojení
ale stále nejsou.

● Nejvyšší platový růst jsme
si užili v roce před covidem.
To jsme předbíhali inflaci
až o pět procent.

● Loni byla inflace 3,2 procenta,
mzdy ale rostly o stejnou výši.
Nula tedy od nuly pošla. Letos

by to ale už mohlo být
o poznání lepší.

● Pokud se inflace zastaví v pro-
sinci na celoročních třech
procentech, přilepšíme si
reálně asi o jedno procento.

● Dojde-li na reálnou (teď nově
předpokládanou) inflaci
kolem 4 %, koupíme si celo-
ročně v průměru jen o 0,2
více, než ekonomové a banké-
ři původně předpovídali.

Policie stíhá
soudkyni kvůli
šíření covidu

Z šíření nakažlivé nemoci
policie obvinila soudkyni
plzeňského krajského sou-
du. Podle policistů v úno-
ru po skončení nařízené
karantény nastoupila
do práce s rýmou a dva
dny poté byla pozitivní
na covid-19. O zjištění Prá-
va informovaly Novin-
ky.cz. Soudkyně proti stí-
hání podá stížnost.

Zámek předběhl
svou dobu
Rozpadlý zámek v Lipové
na Děčínsku už téměř
deset let obnovují nadšen-

ci ze spolku Via Tempora
Nova, do jeho opravy se
investovaly miliony ko-
run. Teď získal spolek
zhruba 40 milionů korun
z norských fondů. Kom-
pletní oprava byla vyčísle-
na na 350 milionů korun.
Poprvé by se v němmoh-
li turisté procházet
na jaře roku 2024. Barok-
ní zámek byl postaven
v roce 1737 a je zvláštní
tím, že předběhl svou
dobu zhruba o 50 až
70 let. „Je v duchu barok-
ního minimalismu. V té
době vládlo rokoko, tako-
vé ty kudrlinky, a tato
stavba je velice strohá
a účelová,“ řekl člen spol-
ku a také sběratel umění
Jan Rapin. Zámek ve své
době disponoval i toaleta-
mi a vytápěním v každé
místnosti. ČTK

Čísla dne

33,78
Cena benzinu v uplynulém
týdnu stagnovala a nafta mír-
ně zlevnila. Natural 95 stál
v průměru 33,78 koruny za
litr. Nafta 31,62 koruny.

341
Deník Metro denně čte 341 ti-
síc lidí, ukazují to poslední čís-
la Media Projektu. Tiskové
tituly i přes dopady pandemie
oslovily výraznou většinu
populace. Mediální skupina
MAFRA, jež vydává kromě de-
níku Metro i MF DNES či Lido-
vé noviny, svými tituly oslovu-
je 3,26 milionu čtenářů denně.

Inflaci potáhnou
hlavně ceny bytů

Reálnámzda nahoru nepoletí, ale snad ani neklesne

Vezl desítky migrantů. Řidiči hrozí až pět let

Krátce
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Extrémně fyzický
náročný trek zažili
studenti sociální
antropologie.

Dvacet dní mimo civilizaci
v polární oblasti Švédska,
kde ušli skoro 300 kilometrů.
To byla náročná cesta, kterou
zažili studenti z Univerzity
Pardubice. Na cestě s nimi
bylo šest studentek a vedoucí
katedry sociální a kulturní an-
tropologie Adam Horálek.
„Když jste za polárním kru-
hem, nemůžete se zhádat –
a pak co? Řešením situací
bylo, že se přestalo mluvit
a někdo si šel vzadu. Taky
jsem šel párkrát poslední
ve skupině,“ řekl Horálek.
„Promě bylo náročné být v di-
vočině se šesti holkami a pa-
nemvedoucím. Krize jsemne-
měl, snažil jsem se být veselý
člen skupiny, co drží ostatní

nahoře. Fyzicky to bylo nároč-
né, přelézali jsme třeba vodo-
pád pokrytý mechem a dole
byla stráň 500 metrů, jenom
kameny, pak jsem si i bál
o svůj život,“ řekl student Voj-
těch Juda. Mladí cestovatelé
izolovaní od vnějšího světa
zažili řadu krizovýchmomen-
tů. Například veslovali přes
jezero, které bylo rozbouře-
né, dvě hodiny je uzamklo
ve svém středu a nemohli se
dostat na druhý břeh. „Pře-
cházeli jsme kamenité hory
bez jediného značení. Překva-
pil nás extrémní vítr, proti
kterému se téměř nedalo jít.
Když se člověk otočil s kros-
nou na bok, tak ho to málem
smetlo. Lesotundrou jsme se
brodili mokřady, křovisky,
do toho miliony komárů,“
řekl Horálek. Studentka Niko-
la Hertlová chtěla mimo jiné
úplně opustit sociální sítě,
protože na nich trávila hod-
ně času. „Byla to obrovská di-
vočina a jsem ráda, že jsem

naživu a že jsem zdravá,“ řek-
la. Její krosna vážila na začát-
ku 22 kilogramů, a tak měla
co dělat, aby ji unesla. ČTK

Veteráni jedou 1000 mil
Více než stovka historických automobilů včera vyjela
z centra Prahy na závod 1000 mil československých. Jsou
mezi nimi například vozy Aero, Praga či závodní Bugatti
včetně zahraničních automobilů. Jedou do Bratislavy
a poté se vrátí zpět. ČTK

Žloutenka
z Egypta
Žloutenka typu A zaměst-
nává už od podzimu jiho-
české hygieniky. Epide-
mii, která vypukla v říjnu
v kantýně u českobudějo-
vického nádraží, se sice

daří držet pod kontrolou,
hygienici, ale stále v kraji
evidují 203 případů náka-
zy. Podařilo se zjistit, že se
jedná o zvláštní typ egypt-
ské žloutenky. Kde se v Ji-
hočeském kraji vzala, zů-
stává otázkou. Její průběh
závisí na stavu jater i imu-
nity pacienta. iDNES.cz

Skoro měsíc sami,
mimo civilizaci

Bez internetu

Co všechno studenti zažili,
odprezentují na říjnovém
Socioconu. Psali si i podrob-
ný deník. Vzniklo jich osm.

● Psaní deníků podle studen-
tů fungovalo jako terapie.

● I když si studenti odpočinuli
od nových médií, fotografie
na sociální sítě brzy po ná-
vratu umístili. „Ale na Mes-
sengeru lidem skoro vůbec
neodepisuji. Postupem času
jsem tam přicházel na to, že
internet a sociální sítě, ko-
munikace s lidmi mi vůbec
nechybí a že mě možná do-
konce otravuje,“ řekl stu-
dent Juda.

Krátce



DLUHOPISY E-FINANCE CZ
ZAJIŠTĚNÉ ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

4,1% ROČNÍ
ÚROK

Koncern e-Finance, a.s. v současnosti spravuje investice
do nemovitostí v hodnotě přesahující 1 miliardu korun.
Investiční strategií e-Finance je investovat prostředky získané
z dluhopisů do nákupu a výstavby rezidenčních a komerčních
nemovitostí v atraktivních lokalitách České republiky. Portfolio
investic najdete na www.e-finance.eu.

Dluhopisy jsou zajištěné zástavním právem na celém exkluzivním
areálu zámku Račice čítající pozemky o výměře přes 50 000 m2,
nemovitosti a samotný zámek Račice.

Zastavovaný areál zámku Račice v rámci dluhopisového programu e-Finance CZ v celkové
hodnotě uveřejněné na adrese www.e-finance.eu/zajistene-dluhopisy.

INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ JIŽ 20 LET

Investice od 50 000 Kč
Roční úrok 4,1 % po celou
dobu investice

Dvouleté dluhopisy
Úrok vyplácený jednou ročně
Možnost předčasného splacení

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení
(EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své vlastní posouzení
vhodnosti investování do těchto cenných papírů. • Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální
rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

propagační sdělení

Užijte si dovolenou na zámku v maleb-
ném prostředí mezi Drahanskou vrcho-
vinou a Moravským krasem.
– turistické ubytování od 330 Kč/os/noc
– nové RETRO-LUX apartmány s vlastní

terasou od 1 000 Kč/os/noc

Prohlídky zámku jsme rozšířili na dva
atraktivní prohlídkové okruhy a unikátní
panelovou výstavu s vizualizacemi zámku.
Jako dárek máme pro návštěvníky publi-
kaci Zámek Račice – Ilustrované dějiny.

UBYTOVÁNÍ A PROHLÍDKY NA ZÁMKU RAČICE
UBYTUJTE SE V NETRADIČNÍM ZÁMECKÉM PROSTŘEDÍ OD 330 KČ/NOC

+420 515 555 549 • www.zamekracice.cz • info@zamekracice.cz
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Třebíčský mlýn MAFRA

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Díky kyselině hyaluronové, arganovému
oleji a provitamínu B5 propůjčuje pleti
svěží vzhled, dodává potřebnou hydrataci
a prokazatelně vyhlazuje vrásky. Provitamín
B5 má zklidňující vlastnosti a podporuje
ozdravný proces pleti.

Balea
Vital
pleťová maska
1 ks

2990
DLOUHODOBÁCENA

od 08.09.2020 29,90Kč

Kč

Větrný mlýn je
turistickým hitem.
Už ho navštívily
tisícovky lidí.

Historický větrný mlýn
na Kanciborku v Třebíči, kte-
rý dala radnice opravit
a zpřístupnit jako unikátní
technickou památku, turisty
láká. Svědčí o tom množství
návštěvníků, kteří si už přišli
mlýn prohlédnout.
Podle radnice dorazily

za červenec více než tři tisí-

covky turistů včetně zahra-
ničních. Zajímají je nejenom
točící se lopaty, ale i expozice
koželužství a ukázka sklep-
ních prostor. A rovněž původ-
ních suchých toalet.
„Jejich rekonstrukce se na-

tolik povedla, že jsme museli
sedátka překrýt plexisklem.
Několik návštěvníků se totiž
úspěšně rozhodlo nyní už za-
betonované toalety použít,“
usmívá se Jaromíra Hanáčko-
vá, ředitelka městského kul-
turního střediska.
Ve mlýně také lidé vidí, jak

se v kuželovité stavbě bydlelo
poté, co se tampřestalo smle-

tím dřevní hmoty. Do větrní-
kumíří zejména rodiny s dět-
mi. Pro ně je připravena sou-
těž. Mohou navrhovat jméno
pro velkého dřevěného černé-
ho kocoura, kterýmá svémís-
to v expozici dobového bydle-
ní společně s figurínou pana
Ondráčka, posledního obyva-
tele mlýna.
„Návrhy jmen píšou děti

na lístečky přímo ve mlýně.
Zatím se nám sešly asi tři stov-
ky lístků se jmény Kancimou-
rek, Čertík, Mikeš, Třebík či
Felix. Děti mohou kocourko-
vi navrhovat jména až do kon-
ce prázdnin. Poté návrhy vy-

hodnotíme a výherce odmění-
me,“ avizuje Hanáčková.
Úspěch slaví podle ní také

akce Za větrník na větrník.
Speciální zákusek s hruško-
vým přelivem nabízí jako re-
gionální specialitu sedm tře-
bíčských cukráren a kaváren.
Každý, kdo si pochutná
na této sladkosti, může na-
vštívit větrný mlýn zdarma.
A zákusky jdou na dračku.
„Zákazníci velmi často mož-
nost návštěvymlýna nevyuži-
jí a vlaječku, jež vstup zdar-
ma umožňuje, nechají na ta-
lířku,“ upřesnila Hanáčko-
vá. iDNES.cz

Konečně!
V Karlových Varech pokra-
čují přípravy na 55. ročník
Mezinárodního filmového
festivalu, který začne příští
týden v pátek a do Varů se
vrací po roční pauze. Na le-
tošním ročníku budou mu-
set účastníci dodržovat
opatření proti šíření koro-
naviru, součástí akce bu-
dou testovací místa či oč-
kovací centrum. Diváci bu-
dou mít pro vstup pásky.
Získají je na základě plat-
ných dokumentů v souvis-
losti s covidem-19. Hlavní-
mi hosty budou slavní her-
ci Johnny Depp, Michael
Caine a Ethan Hawke. ČTK

inzerce

Ruští hackeři zveřejnili údaje
z milionu platebních karet
ukradených mezi lety 2018
a 2019 včetně údajů o účtech
z Česka. Útočníci tímto způso-
bem propagují svou databázi
ukradených platebních karet,
napsal server časopisu Forbes.
Podle poradenské společnosti
BDO je mezi ukradenými kar-
tami i neznámý počet údajů
o účtech z České republiky.
Bezpečnostní experti odhadu-
jí, že stále funkční může být
až polovina těchto citlivých in-
formací. Nejčastěji jde o čísla
karet, data platnosti, bezpeč-
nostní kódy CVV, jména nebo
e-maily a telefonní čísla. Úda-
je zveřejnili ruští hackeři
na serveru All World Cards
jako propagační akci, skuteč-
ný počet karet je pravděpo-
dobně vyšší. „Mezi ukradený-
mi údaji jsou prokazatelně
i přístupy k českým účtům.
Hackeři údaje o kartách pře-
prodávají dál, takže další ky-
berzločinci mohou s jejich po-
mocí nakupovat on-line nebo
pořizovat předplacené dárko-
vé karty, z nichž jsou nákupy
hůř dohledatelné,“ uvedl Mar-
tin Hořický z BDO. ČTK

Krátce

Kde se koupat
Na většině přírodních
koupališť, která jsou
pod dohledem hygieni-
ků, je stále možné se kou-
pat bez obav z případ-
ných zdravotních obtíží.
S postupujícím létem ale
začíná přibývat míst, kde
je kvalita vody zhoršená.
Lidé mají sledovat zprá-
vy krajských hygienic-
kých stanic.

Jak škodí polský
důl Turów?
Podrobné informace
o budoucí rekultivaci pol-
ského dolu Turów, jejím
dopadu na Česko i souvi-
sejícím financování chy-
bí. Česko by je mělo po-
žadovat. Vyplývá to z po-
sudku České zemědělské
univerzity v Praze. Pol-
sko počítá s tím, že důl
bude v provozu do roku
2044. Podle Česka ale důl
zhoršuje životní prostře-
dí. Spor nyní řeší evrop-
ský soud. ČTK

Historické záchody lákají „k použití“

Ruští hackeři.
Pozor na účty!
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Rekordních 48,8 °C
nemusí být strop.
Vysoké teploty
budou pokračovat.

Na Sicílii podlemeteorologic-
ké služby ve středu odpoled-
ne teplota vystoupala
na 48,8 stupně Celsia. Podle
deníku Corriere della Sera

a dalších italských médií se
jedná o nejvyšší teplotu na-
měřenou v Evropě, rekord
ale musí ještě potvrdit úřady.
Teplotu naměřila sicilskáme-
teorologická služba ve 14.00
nedaleko Syrakus. Předchozí
teplotní rekord připadal
na Atény, kde v roce 1977 za-
znamenali 48 stupňů Celsia.
Vlna vedermá v Itálii podle

předpovědí pokračovat do za-
čátku příštího týdne. Teploty

by měly růst i v příštích
dnech, a to hlavně ve střední
a severní Itálii. Nejvyšší hod-
noty se očekávají o víkendu.
Na dnešek italské minister-
stvo zdravotnictví vydalo va-
rování před velmi vysokými
teplotami v 15 italských měs-
tech, a to včetně Říma, Floren-
cie či Palerma.
Až na 40 stupňů vystoupa-

ly teploty v jižních a střed-
ních oblastech Španělska.

Velmi teplé budou do konce
týdne noci i rána. V někte-
rých částech země by teploty
měly vystoupat na 44 stupňů
Celsia. Velmi důrazné varová-
ní před vedrem začalo včera
platit v Katalánsku a Arago-
nii. V dalších osmi regionech,
včetně Andalusie či Madridu,
to bude důrazné varování.
Horka by měla ušetřit jen se-
verovýchodní regiony, jako
jsou Galicie či Kantábrie. ČTK

www.kosmas.cz

O „nejlepším tenistovi všech dob“
vyšla již řada publikací a článků,
převážně od sportovních novinářů,
ale pohled Milana Hanuše je v tomto
kontextu ojedinělý stylem i pojetím.
Vedle sportovní stránky totiž
čtenáři přibližuje také psychologické
pozadí tenisové hry i výjimečný
způsob, jakým právě Roger Federer
dokázal fenomenálně rozvinout svůj
talent. První část knihy nazvaná
Mýtus cesty líčí silný sportovní
příběh Rogera Federera jako
zvláštní variaci hrdinského mýtu,

který je v kolektivní duši stále
velmi živý a přitažlivý. Milan Hanuš
využívá svých znalostí archetypální
psychologie a pouť tenisového génia
osvětluje pomocí působivých obrazů,
paralel a kulturních souvislostí.
Druhá část knihy má název Mýtus
hry a je věnována klíčovým zápasům
a „velkým epickým bitvám“, které
Roger Federer sváděl se svými
stejně slavnými protivníky.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

O „nejlepším tenistovi všech dob“ 
vyšla již řada publikací a článků, 
převážně od sportovních novinářů, 
ale pohled Milana Hanuše je v tomto 
kontextu ojedinělý stylem i pojetím. 
Vedle sportovní stránky totiž 
čtenáři přibližuje také psychologické 

který je v kolektivní duši stále 
velmi živý a přitažlivý. Milan Hanuš 
využívá svých znalostí archetypální 
psychologie a pouť tenisového génia 

TIP NA DOBRÉ 

ŽIVÝ MÝTUS
ROGER
FEDERER
MILAN HANUŠ

Odběr pokazila velká jemnost materiálu
První odběr vzorků z povrchu Marsu se robotickému vozítku Perseverance americké
vesmírné agentury NASA nezdařil. Nezpůsobily to problémy se zařízeními ani softwarem
roveru, ale přílišná jemnost materiálu. Podle představitelky projektu Louise Jandurové
k tomuto závěru dospěli experti NASA po podrobném prostudování dat, která jim z rudé
planety vozítko poslalo. Mise Perseverance zahrnuje hledání známek možného minulé-
ho, nikoli současného života na Marsu, shromažďování údajů o klimatu a geologii plane-
ty a sběr vzorků hornin a prachu, jež by v budoucnu měly být přepraveny na Zemi. AP

Přírodní trable
Na území více než deseti
států na západě USA dál
zuří lesní požáry, v posled-
ních hodinách se nebez-
pečně přiblížily k několi-
ka městům na jihovýcho-
dě státu Montana, kde úřa-
dy evakuovaly tisíce lidí.
Požáry prostupují také
Řeckem a Tureckem, kde
situaci komplikují i bles-
kové záplavy. Při nich ze-
mřelo devět lidí a desítka
dalších utrpěla zranění.
Nejméně 14 obětí na živo-
tech už si vyžádal mohut-
ný sesuv půdy, který
ve středu zasáhl hornatou
oblast v severní Indii.

Cenzura. Omluva
za bradavku
Sociální síť Instagram se
omluvila tvůrcům nového
filmu španělského režisé-
ra Pedra Almodóvara
za to, že kvůli svým pravi-
dlům o zákazu nahoty od-
stranila příspěvek, jenž
ukazoval plakát k tomuto
snímku. Drama s názvem
Paralelní matky bude mít
v září premiéru na filmo-
vém festivalu v Benát-
kách. Láká na něj plakát
s dílem výtvarného uměl-
ce Javiera Jaéna, který
zobrazuje detail bradavky
kojící matky. ČTK

Tropy také v Česku

Závěr týdne přinese i u nás
tropické teploty, které ukončí
až pondělní přechod studené
fronty. Počasí vhodné ke kou-
pání ale budou doplňovat
přeháňky a bouřky.

● Teploty budou přesahovat
hranici 30 stupňů Celsia.

inzerce

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Itálie teď zažívá pekelná vedra

Krátce
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*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Speciálně vyvinuto jako doplňkové krmivo
pro dospělé kočky a koťata od 6. týdne života.
Vzhledem k nízkému obsahu laktózy, která
je nižší než 0,1 %, je mléko snadno stravitelné.
Je obohacené o taurin, inulin a vitamíny, které
podporují správné funkce srdce a zraku.

Dein Bestes
mléko pro kočky
200 ml

990
4,95 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 29.10.2019 9,90Kč

Kč

Kde stála Berlínská zeď? To je
jedna z nejčastějších otázek
turistů při návštěvě německé
metropole. Stopy betonové
bariéry, která začala vznikat
před 60 lety, jsou sice na ně-
kterých místech dosud patr-
né, ale ze skutečné zdi se za-
chovalo jenmálo úseků. S pát-
ráním po její trase tak vedle
map a historických fotografií
pomohou i mobilní aplikace,
jež díky rozšířené realitě na-
bídnou nejen pohled na zabe-
tonovanou hranici, ale také
klíčové momenty z doby roz-
děleného Berlína.
Berlínská zeď padla

na sklonku roku 1989, tedy
před 32 lety. „To znamená, že
už je tady jedna celá genera-
ce, která zeď nikdy neviděla,“
říká berlínský vývojář Peter
Kolski, který stojí za aplikací
MauAR. Díky této aplikaci je
možné si 156 kilometrů zdi
prohlédnout z někdejšího zá-
padního i východního sekto-
ru, lze také srovnat to, jak se
bariéra od svého vzniku v srp-
nu 1961 měnila.
Aplikace MauAR díky polo-

hovým službám zjistí, kde
v Berlíně se uživatel nachází,
následněmu zeď včetně stráž-
ních věží na displeji mobilu
či tabletu ukáže spolu se zob-
razením současné podoby
místa. Nechybí ani doprovod-
né historické informace.
K nynějšímu 60. výročí stav-

by zdi je dostupná nová apli-
kace nazvaná Cold War Ber-
lin, která rovněž využívá prv-
ky rozšířené reality zasazené
do současného prostředí.
Na displejích tak v trojroz-
měrné podobě ožije incident
na vnitroberlínském hranič-
ním přechodu Checkpoint
Charlie – na křižovatce ulic
Friedrichstrasse a Zimmer-
strasse. V říjnu 1961 zde stály
proti sobě jen s odstupem ně-
kolika metrů sovětské a ame-

rické tanky. Za aplikací Cold
War Berlin stojí nadace, kte-
rá se stará o Památník Berlín-
ské zdi. Součástí programu
jsou historické fotografie, vi-
dea a zvukové nahrávky.
Pro hledání stop po zdi je

možné použít i aplikaci Die
Berliner Mauer. Obsahuje
zhruba 250 fotek a 25 videí
o historii zdi. Její trasu jemož-
né sledovat na mapě, ale ži-
vým zobrazením bariéry po-
mocí rozšířené reality pro-
gram vybaven není. ČTK

inzerce

Zeď v mobilní aplikaci u někdejšího Checkpointu Charlie ČTK

Prezident
jede vlakem
Německý prezident
Frank-Walter Steinmeier
(na snímku vpravo) navští-
ví 25. až 27. srpna Českou
republiku, kde bude jed-
nat mimo jiné s hlavou čes-
kého státu Milošem Zema-
nem a premiérem Andre-
jem Babišem. Cestu pod-
nikne vlakem, kde bude
hovořit také s pendlery,
a vedle Prahy navštíví Ústí
nad Labem. Podle prezi-
dentského paláce je hlav-
ním tématem cesty němec-
ko-české sousedství. AP

Kus zdi se strážní věží MAFRA

Karanténa kvůli
jedinému případu
Australské hlavní město
Canberra, ve kterém žije
asi 400 tisíc obyvatel, jde
na týden do karantény,
protože se ve městě obje-
vil jeden případ nákazy
nemocí covid-19. Podle
stanice BBC je to první
výskyt po více než roce
a úřady se rozhodly naří-
dit uzávěru, protože není
jasné, jak a kde se pacient
nakazil, což znemožňuje
trasování potenciálních
kontaktů.

Půjdou k soudu,
viní je z pomluvy
Bývalí členové právního
týmu exprezidenta USA
Donalda Trumpa Rudy
Giuliani a Sidney Powello-
vá společně s Trumpovým
spojencem a podnikate-
lem Mikem Lindellem bu-
dou před soudem čelit
obviněním z pomluvy
firmy Dominion Voting
Systems, která ve Spoje-
ných státech amerických
provozuje hlasovací stro-
je. Rozhodl tak federální
soudce Carl Nichols. ČTK

Virtuálním autobusem

Navštívit rozdělený Berlín lze
také díky virtuální realitě.

● Například firma TimeRide
vypravuje virtuální socialis-
tické autobusy, ze kterých
si turisté mohou díky brýlím
s displejem prohlédnout
Berlín 80. let. Nechybí ani
průjezd hraničním přecho-
dem Checkpoint Charlie.

Berlínská zeď. S pátráním
pomáhají mobilní aplikace

Krátce
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Nezvykle upřímný
dokument odhalu-
je temná místa
v historii známé
kapely. Někdy
z toho až mrazí.

Na pódiích při koncertech vy-
padali jako skvěle fungující
parta, ale za kulisami to často
bylo úplně jinak. O rozpadu
kapely v roce 2017 se už na-
psalomnoho, ale jediný ze za-
kladatelů Chinaski Michal
Malátný, který je stále v kape-
le, musel řešit spory s kolegy
i velmi dobrými kamarády
hned několikrát. To vše je
v dokumentu Každej ví kulo-
vý otevřeně ukázáno. Ale ne-
jen ze strany Malátného, ale
i té druhé.

První část o dětském snu,
kdy si Malátný s kamarádem
PavlemGrohmanem zakláda-
li kapelu, je plná úsměvných
historek, a hlavně archivních
fotografií či záběrů. Malátný
vypráví, jak hráli po zába-
vách: „Jezdili jsme ve staré do-
dávce, kde nebylo sezení, tak
jsme si ukradli lavičku amoh-
li jsme vyrazit.“ První mana-
žer skupiny Milan Pešík zase
přidává historku, jak přemlu-
vil Radima Hladíka, aby jim
produkoval první desku.
Postupně se ale začínají ro-

zebírat vztahy uvnitř kapely.
Prostor tak dostává třeba Petr
Rajchert, který byl tehdy vel-
mi známý amnozí ho považo-
vali za frontmana kapely, což
Malátnému vadilo. „Já se sna-
žil kapele pomoct. Michalovi
jsem neubližoval, pro mě byl
nejlepší kamarád, víc než
moje holka,“ říká Rajchert.

Kolečko napjatých vztahů
pak pokračuje ve fázi, kdy se
vždy ambiciózní Pavel Groh-
man dostal do fáze, kdy po-
dle Malátného jednou ke ko-
legům v kapele pronesl: „Mu-
sím si na vás dávat pozor,
abyste mi nekazili moji prá-
ci.“ Malátný pak přiznává, že
začal hodně pít a nebyl scho-
pen na jednom pódiu s Groh-
manembýt střízlivý. Po smrti
svého letitého kamaráda, kte-
rý měl havárii na motorce, se
ale těžce sbíral.
Poslední vlna rozepří se

točí právě kolem zmíněného
roku 2017. Respektive obdo-
bí předtím, kdy Malátný
s Františkem Táborským se
zbylými členy kapely nemlu-
vili. „Proč to kluci udělali,
možná jednou pochopím, ale
nepochopím nikdy způsob,
jakým to udělali,“ uvedl tře-
ba saxofonista Štěpán Škoch.

Ale imezi upřímnými reak-
cemi se najdou vtipné pří-
běhy, jako když kapela nahrá-
vala ve studiu Rockfield či
na úplný závěr příchod uzná-
vaného textaře, který poradí
Malátnému v textu nové pís-
ně Dvě srdce vejpůl.

Jestli mohou diváci a fa-
noušci Chinaski něco ocenit,
tak otevřenost, s níž všichni
zúčastnění k natáčení při-
stoupili, ale i množství lidí,
kteří do příběhu přispěli. Kaž-
dopádně se ukázalo, že kaž-
dej věděl kulový. PAVEL URBAN

Režisér Pavel Bohoněk stojí
za dokumentem Každej ví ku-
lový o kapele Chinaski. V roz-
hovoru pro deník Metro mlu-
vil o tom, jaké bylo natáčení.

Jak jste se k tomuto doku-
mentu dostal?

U zrodu stála Eva Jandlová
jako producentka z firmy
Dentsu a Martin Pokorný
z BrainZone a celé to vznikalo
jako PR komerční projekt pro
televizi Prima, kde měl být vý-
sledkem několik desetiminu-
tových dílů jako promo
na koncertní šňůru Chinaski
v roce 2018. Během natáčení
ale došlo k přerodu kapely,
a tak jsme si řekli, že máme
v ruce materiál, se kterým by
se dalo udělat něco víc. Roz-

hodli jsme se tedy pro filmový
dokument. Od té doby se
do toho zapojila i kapela, kte-
rou jsme předtím točili jen
zvenku. Já se potřeboval do-
stat ke klukům až na dřeň,
což se povedlo až po přerodu.
Díky tomu vznikly upřímné
zpovědi všech aktérů.

Jak těžké bylo oslovit také
bývalé členy včetně Petra
Rajcherta?

Petr Rajchert se nabízel,
protože on byl kdysi vnímán
jako frontman. Bohužel Pavla
Grohmana jsem nezažil, ale
znám se s jeho synem Jáchy-
mem, se kterým jsme i natáče-
li, ale ve filmu není, protože
byl tehdy malý kluk a jeho vý-
pověď neměla takovou váhu.

Michal Malátný a Franti-
šek Táborský souhlasili, že
bude vyznění tak upřímné?

Strašně si vážím Michala
za to rozhodnutí, když řekl:
Buď to uděláme na dřeň, nebo
to nedělejme vůbec. Odsouhla-
sil koncepci, a byť ho to muse-
lo vnitřně i bolet, tak do toho
šel. Myslím, že teď ten doku-
ment nechce ani vidět.

Čeho si z filmu vážíte?
Že jsme to dotáhli do konce.

Pět let natáčet je peklo. My
jsme ve střižně strávili v růz-
ných etapách skoro tři roky.
Bylo tam i povzbuzování od
kluků z kapely, kteří viděli, že
se to posouvá dopředu. Celou
dobumi dávali pocit, že ta ces-
ta je správná. PUR

Každej ví kulový

Dokument o kapele Chinaski
natočil režisér Pavel Bohoněk.

● Stopáž: 90 minut

● Premiéra: 17. srpna

● Hrají: současní i bývalí členo-
vé Chinaski, Milan Pešík,
Hana Petřinová, Ladislav
Vajdička, Petr Janda a další

Malátný a Grohman REPRO BZ

František Táborský, Pavel Bohoněk a Michal Malátný ČTK

Hledáme řidiče v Německu
Hledáme pro naše místa v Německu, v Norimberku a Garchingu, co nejdříve řidiče

pro národní dálkovou dopravu s řidičským průkazem třídy CE a dobrou znalostí němčiny.
Nabízíme: • Společnost odolná proti krizi • Nadprůměrný plat plus vánoční bonus

• Nejmodernější vozový park • Vlastní nákladní dílna s mycím zařízením

Pokud máte zájem, prosím kontaktujte nás
na tel: +49 (0) 911 641939-205

nebo email: personal@mdu-nuernberg.de

inzerce

Film o Chinaski otvírá staré rány

Bohoněk: Vážím si Michala, že řekl, že
to buď uděláme na dřeň, nebo vůbec
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Vžít se do role novináře se
bude moct brzo už každý
díky karetní hře NekrmKach-
nu!, kterou dokončují členo-
vé spolku Fakescape. Vedoucí
jejího kreativního týmuVero-
nika Sodomová se nejen
o okolnostech vzniku hry roz-
povídala pro deník Metro.

Co je hlavní činností vaše-
ho spolku Fakescape?
Učíme žáky a studenty, ale

i širokou veřejnost, jak si ově-
řovat informace nejen na in-
ternetu. Důležité je pro nás,
aby to byla zábava a aby si

účastníci sami ověřování in-
formací vyzkoušeli. Proto
mají naše workshopy prvky
únikových her.

Co vás vedlo ke vzniku ka-
retní hry Nekrm Kachnu!?
To, že účastníci plní

ve workshopech úkoly, jež
jsou zasazeny do příběhu,
znamená, že jakmile je jed-
nou absolvují, už nemůžou
znovu. Proto jsme se rozhodli
vytvořit karetní hru, kterou
si bude moct kdokoli zahrát
kdekoli, kdykoli – a hlavně
opakovaně.

Komu je určena?
Pro hráče od 12 let. Mohou

si ji zahrát děti ve škole v rám-
ci výuky občanské nauky

nebo českého jazyka, ale taky
rodiče s dětmi či kamarády.
Hráči se vžívají do role novi-
nářů. Plní úkoly, za které pak

mohou vydávat články. Aby
díky tomu ale získali čtenáře,
musí být články bez chyb.
Proto je potřeba je nejprve
ověřit, kriticky přečíst a odha-
lit případný nedostatek. Ale
pozor, pokud hráč chybu ne-
odhalí, získá čtenáře místo
něj dezinformační deník
Kachna. Během hry se každý
snaží vyhrát, zároveň ale
mají všichni společný cíl: ne-
dovolit vyhrát deníku.

Pomáhal vám s vývojem
někdo z novinářů?
Přímo v týmu, který hru vy-

myslel, jsou vystudovaní no-
vináři s praxí v médiích. Sou-
částí balení hry je také vzdělá-
vací brožura, kde jednotlivé
pojmy a činnosti vysvětluje-
me více v kontextu, a tady
nám zkušenostmi přispěli ta-
kové novinářské legendy,
jako je Daniela Drtinová
nebo Robert Záruba.

Testovali jste ji už na stu-
dentech nebo rodině?
Ano, hru testujeme neustá-

le na našich nejbližších – rodi-
ně, kamarádech, známých.
Na konci školního roku jsme
ji stihli otestovat také se stu-
denty gymnázia, kteří nám
dali skvělou zpětnou vazbu.

Nyní sháníte peníze na tisk
a distribuci prostřednic-
tvím crowdfundingové
sbírky, proč zrovna takto?
Protože tak může hru pod-

pořit kdokoli a vybrat si za to
odměnu, jaká se mu líbí.
Mezi odměnami je i samotná
hra. Vybrat si ale lze i tričko,
plátěnku či plecháček. Jako
odměnu za podpoření hry na-
bízíme také naše workshopy
a přednášky na téma mediál-
ní gramotnosti, kterých už
máme poměrně širokou na-
bídku. Zároveň vidíme, že
námkampaň pomáhá i zvýšit
povědomí o spolkumezi širo-
kou veřejností. PAVEL URBAN

Čeští televizní diváci trávili
v prvním pololetí letošního
roku sledováním televize
v průměru tři hodiny a 55mi-
nut denně. Nejčastěji sledova-
li seriály a filmy, jež tvořily té-
měř polovinu veškerého času
tráveného před televizními
obrazovkami. Jak ukazují
data z oficiálního elektronic-
kého měření televizní sledo-
vanosti, z celkového času,
který Češi tráví sledováním
televize, věnují právě seriá-
lům a filmům 44 procent. Nic

na tom nezměnila ani celo-
světová pandemie covidu-19.
Na filmy a seriály připadal té-
měř stejný podíl také v prv-
ním pololetí roku 2019
i 2020. U Čechů vedou seriály
z kriminálního, lékařského
nebo venkovského prostředí.
Pandemie se podepsala na ná-
růstu zájmu o zpravodajství
a letos si více času ukrajují
také sportovní pořady. Vyplý-
vá to z údajů mediálního za-
stupitelství tematických tele-
vizních stanic Atmedia. MET

Takto vypadá hra. FAKESCAPE

Seriály nebo filmy.
Zaberou půlku času

Podzimková
Festival Letní Letná začal
včera a potrvá do konce
srpna. V rámci doprovod-
ného programu je jedním
z velkých lákadel výstava
umělkyně Elišky Podzimko-
vé s názvem Filipínské zví-
řectvo. Unikátní díla inspi-
rovaná magickým světem
filipínských ostrovů se
díky mobilní aplikaci roz-
pohybují v rozšířené reali-
tě a vtáhnou návštěvníky
do tamní divoké džungle.
V šapito, kde budou ilustra-
ce k vidění, bude možné
ochutnat i filipínské drinky
vytvořené speciálně k jed-
notlivým dílům. MET

Veronika Sodomová ARCHIV

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Hydratuje pokožku a chrání ji
před vysušením. Je pH-neutrální,
proto je vhodný i pro citlivou
pokožku. S příjemnou vůní
kokosu a vanilky.

Balea
sprchový gel
vanilka & kokos
300 ml

1990
6,63 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 03.01.2019 19,90Kč

Kč

FRANTIŠEK ORTMANN

inzerce

Drtinová i Záruba pomohli s hrou

Krátce

Ostravské dny
Do Ostravy se
od 19. do 28. srpna sje-
dou dvě stovky hudební-
ků, kteří se budou podí-
let na 11. bienále jedno-
ho z největších festivalů
se zaměřením na soudo-
bou tvorbu – Ostravské
dny. Akce se budou ko-
nat na mnoha místech –
od Trojhalí Karolina přes
Divadlo Jiřího Myrona,
Katedrálu Božského Spa-
sitele až po BrickHouse
v Dolní oblasti Vítkovice.

Nitroglycerin
Vršovičtí Post-It po odml-
ce spojené s nucenou co-
vidovou pauzou přichá-
zejí s klipem ke svému
dalšímu singlu Nitrogly-
cerin z posledního EP Co
tě neposílí, to tě zabije.
Nahrávka ukazuje něko-
lik tváří kapely – od tvr-
dých pasáží až po ty nej-
jemnější. Natáčelo se
na zámku Vyklantice
pod režisérskou taktov-
kou Lukáše Sochora. MET



www.metro.cz VÍKEND pátek 13. srpna 2021 10

Takhle chutná Znojmo!
Složení půdy a klimatické
podmínky znojemské
vinařské podoblasti
nahrávají hlavně
aromatickým bílým
vínům. Kromě Veltlín-
ského zeleného, které
je zde hlavní odrůdou,
se tu dobře daří také
odrůdám Müller Thurgau,
Sauvignon, Ryzlink
rýnský, ale i třeba Pálava.
Centrem podoblasti
je pak historické město
Znojmo, které je častým
cílem milovníků vína
a vinařské turistiky.
Ze Znojemska jsme
vybrali a doporuču-
jeme tato skvělá vína.

Vinařství Smrčka
Sauvignon 2020 moravské
zemské víno, suché
Sauvignon je další typickou
odrůdou pro Znojemskou pod-
oblast. Jeho původ směřuje
do Francie a vznikl nejspíše
samovolným křížením odrůd
Cheninblanc a Tramín červený.
Producentem tohoto Sauvigno-
nu je rodinné vinařství Smrč-
ka, kde se potkávají zkušenosti
a um tří generací vinařů, to
mimo jiné značí tři tajemné
tečky na etiketě. Důraz je kla-
den především na produkci vín
z typických odrůd pro Znojem-
sko ve vysoké kvalitě. Jejich
Sauvignon má světlejší zelen-
kavou barvu se stříbřitými
odlesky. Vábivá vůně připomí-
ná typické tónyčerného rybízu,
lehký nádech citronové kůry
a koření. V chuti svěží, harmo-
nické, s tóny černého rybízu,
angreštu a šťavnatou kyseli-
nou. Dlouhý závěr.

Thaya Vinařství
Veltlínské zelené 2020
VOC Znojmo, suché
Moderní vinařství sídlí
v Hnanicích a obhospo-
dařuje 105 ha vlastních
vinic v režimu integro-
vané produkce, část z nich
i v ekologickém režimu.
Díky vlastním vinicím
může sledovat produkci
hroznů od samého začát-
ku a důsledně hledět na
jejich kvalitu. Veltlínské
zelené je jednou ze tří
odrůd, které je možné
zatřídit jako víno VOC
Znojmo, těmi dalšími jsou
Sauvignon a Ryzlink rýn-
ský. Tento Veltlín má jis-
krnou světle zelenkavou
barvu. Vůně je intenzivní,
šťavnatá, s tóny zeleného
pepře a bylinek. Chuť je
plná,harmonická, se střed-
ní kyselinou a aroma ci-
trusů. Dlouhý svěží závěr.

Vinařství E.Mi.vino
Veltlínské zelené
2020 pozdní sběr,
polosladké
Malé rodinné vinařství
datuje svůj vznik do
roku 1979 a najdeme
je v Novém Šaldorfu.
Pracuje s nejkvalitněj-
šími hrozny z vinič-
ních tratí Znojemské
podoblasti a vína zpra-
covává ve více než tři
sta let starém sklepě
s konstantními pod-
mínkami, což je pro
produkci ideální. Víno
má světle zelenkavou
barvu se stříbřitými
odlesky. Vůně je lehce
nasládlá, s bylinný-
mi tóny. Jemná chuť
s výraznějším zbytko-
vým cukrem má ná-
dech citrusového ovo-
ce a sušených bylinek.
Delší závěr.

Znovín Znojmo
Viognier 2018 moravské
zemské víno, polosuché
Znovín Znojmo patří k nej-
větším producentům vína
na Znojemsku. Klade dů-
raz na stabilní kvalitu vín
a citlivý přístup k hroznům,
které jsou však zpracovávány
moderními postupy. Je drži-
telem titulu Vinařství roku
2012 a stříbrným Vinařem
roku 2018, vína se pravidel-
ně zařazují mezi 100 nejlep-
ších vín v ČR v Salonu vín
a sklízí úspěchy i na zahra-
ničních soutěžích. Viognier
je málo rozšířenou odrůdou
ve Znojemské podoblasti
a jde spíše o zajímavost. Střed-
ně žlutá barva se zlatavými
odlesky. Vůně je lehce vyzrá-
lá, ovocná, připomíná citru-
sové plody a angrešt. Chuť
je příjemně nasládlá, opět
ovocná, s tóny zralého citru-
sového ovoce. Dlouhý závěr.

Vinařství Lahofer
Tramín červený 2020
výběr z hroznů, sladké
Vinařství Lahofer je se 430 ha
vinohradů a produkcí 800 tisíc
lahví ročně jedním z našich nej-
větších producentů vína. Vinice
se nachází výhradně ve Znojem-
ské podoblasti a kromě odrůd
tradičních pro tuto podoblast
zde pěstují například Tramín
červený, Müller Thurgau, Pálavu,
Neuburské či Frankovku, Zweigel-
trebe a Rulandské modré. Pro
vinařství je typická moderní bu-
dova s pochozí střechou, amfi-
teátrem s jedinečnou možností
vychutnat si vína přímo v kon-
textu s terroirem. Tramín má zla-
tavou barvu s jiskrnými odlesky
a vyšší viskozitu. Elegantní vůně
má typický projev růžových líst-
ků, liči, s lehce kořenitým náde-
chem. Chuť je harmonická, inten-
zivní, s perfektně vyrovnanou
sladkostí a kyselinou, má nádech
medu a koření. Dlouhý závěr.

Marie Maštalířová
Sommelierka
a nákupčí, členka
Asociace Somme-
lierů ČR a držitelka
Certifikátu somme-
liera. Vínu se věnu-
je více než deset
let, protože ji baví
jeho rozmanitost,
krása a elegance.

VÍNA NA
DEGUSTACI

ZAJISTIL
VINAŘSKÝ

FOND.
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Krásná tvář Kateřina Kněžíko-
vá je nejvyhledávanější čes-
kou sopranistkou. Je také só-
listkou opery Národního diva-
dla v Praze. Dne 28. srpna vy-
stupuje v hlavní roli na kon-
certě pod širýmnebemRusal-
ka v parku na zámku Liteň.

Zámek Liteň leží nedaleko
Karlštejna. Proč se Rusal-
ka koná zrovna tam?
Koncert je pořádán k deseti-

letému výročí založení ne-
ziskovky Zámek Liteň a Festi-
valu Jarmily Novotné. Vedle
Emy Destinnové byla Novot-
ná jednou z našich nejlepších
sopranistek v celosvětovém
měřítku. Zpívala na všech dů-
ležitých jevištích a vMetropo-
litní opeře v New Yorku do-
konce zpívala dlouhých šest-
náct sezon. Je úžasné, že se je-
jímu odkazu v Litni věnují
a opečovávají jej.

I Rusalka letos slaví, že?
Ano. Rusalka Antonína

Dvořáka letos oslaví sto dva-
cet let od své premiéry. Je to
tedy další výročí, které se
bude letos v Litni slavit. Rusal-
ka byla opera, v níž Jarmila
Novotná, jako jedna z našich
nejslavnějších pěvkyň, exce-
lovala. A myslím, že není
krásnějšíhomísta pro realiza-
ci této opery než v zámeckém
parku, který svým geniem
loci jen dýchá.

Jak se dařilo spojit vizuál
bratří Cabanů, kteří zpra-
covali multimediální
scénu, s odkazem Antoní-
na Dvořáka?
Jsempřesvědčená, že uměl-

ci typu bratří Cabanů jsou
skvělou volbou právě díky
svým promyšleným vizuál-
ním koncepcím. Pokud jsou

některé jejich koncepty iro-
nické nebo satirické, vždy to
souvisí s dílem jako takovým.
Na spolupráci s nimi se velice
těším.

V Litni jste v dřívějších le-
tech vedla také interpre-
tační kurzy. Co si pod tím
můžeme představit?

Liteň je pro mě místo, kde
jsem si poprvé vyzkoušela roli
pedagoga. Jsem za tuto příleži-
tost nesmírně vděčná. Po tři
roky jsem měla možnost po-
znávatmladé talenty, se který-
mi jsme s mým manželem
Adamem Plachetkou amezzo-
sopranistkou Markétou Cuk-
rovou spolupracovali. S vybra-
nými studenty se během týd-
ne intenzivně pracuje na zdo-
konalení jejich hlasového pro-
jevu, na technice a interpreta-
ci operní literatury.

Jak váš život poznamenala
epidemie? Přinesla vám
i něco dobrého?
Celé období bylo velice ná-

ročné, ale musím říct, že mi
více dalo, než vzalo. Bylo
toho samozřejmě mnoho, co
se muselo zrušit, ale myslím
si, že vše špatné je pro něco
dobré. Nehodnotím jen pra-
covní, ale také osobní strán-
ku. Člověk měl možnost se
trochu zastavit, urovnat si ži-
vot, usebrat se, odpočinout si
a zamířit na cíle, které jsou
opravdu podstatné. Bohužel
k tomuto poznání člověk do-
šel jen „díky“ katastrofě.
Měla jsem možnost realizo-
vat několik nahrávek, které
jsou postupně vydávány,
z toho mám obrovskou ra-
dost. Na to bych čas hledala
asi velice těžko a dlouho.
V květnu tohoto roku jsem vy-
dala své debutové CD Phidylé

u společnosti Supraphon
a na podzim stihnu vydat ješ-
tě jedno u společnosti Radi-
oservis. Investovala jsem i čas
do studia nového repertoáru.

Můžete upřesnit, o co
všechno jste přišla?
Mezi nejzásadnější projek-

ty, které měly směřovat můj
hlasový vývoj směrem k me-
lodramatickým rolím a neko-
naly se, byly dva janáčkovské
projekty ve spolupráci s Čes-
kou filharmonií. Jedním byla
Káťa Kabanová pod taktov-
kou Jakuba Hrůši a druhým
spolupráce s dirigentem si-
rem JohnemEliotemGardine-
rem. Také se bohužel nemohl
konat můj debut s Vídeňský-

mi symfoniky. Všechny další
menší koncerty se posunuly
do další sezony. Zahraniční
koncerty se též podařilo posu-
nout, uvidíme, jak se situace
bude dále vyvíjet. Je mi líto,
že veškerá představení v Ná-
rodním a Stavovskémdivadle
se konat nemohla.

Co vás nyní čeká?
Na podzim se velice těším

na vstup do role Rusalky ve
Státní opeře v Praze a další
nové role v Národním diva-
dle. Nejvíce se těším na začá-
tek nové sezony, kdy budu
mít tu čest vystoupit na festi-
valu Dvořákova Praha. Na
koncertu 19. září provedeme
v Rudolfinu spolu s Bamber-

skými symfoniky a jejich šéf-
dirigentem Jakubem Hrůšou
písňový cyklus Čtyři poslední
písně Richarda Strausse. Pís-
ňová tvorba je mi nesmírně
blízká a tento cyklus je snem
každé sopranistky.

Baví vás herecký projev,
který při svém vystupová-
ní také uplatňujete?
Bez hereckého projevu si

neumím své působení na je-
višti vůbec představit. Mám
za to, že operní pěvci jsou her-
ci, kteří umí zpívat. Mě sa-
motnou opera nebaví, když
je jen krásně zazpívaná. Vše
by mělo působit co nejpřiro-
zeněji a v souladu s dílem
amístem.

Jak pečujete o svůj hlas?
Snažím se hlas používat

správně, nepřetěžovat jej
a naslouchat svému tělu. Vy-
hýbám se průvanu a hlasi-
tým prostorám, kde je člověk
nucen mluvit dlouho nahlas.
Ráda také chodím do kryoko-
mory, která je pro mě zdro-
jem energie a podporuje imu-
nitu. Jinak nic zásadního
nebo speciálního nedělám.
Myslím, že přecitlivělost je
kontraproduktivní a jen při-
náší stres.

Jak se dá skloubit toto ná-
ročné poslání s rodinou?
Vše je možné, ale za cenu

kompromisů a důkladného
plánování. Netvrdím, že je to
snadné, ale když máte kolem
sebe lidi, kteří vám chtějí po-
moct a vyjít vstříc, je to pak
realizovatelné. S mým mu-
žem máme velké štěstí, že
nám pomáhají rodiče a také
naše chůva s manželem, kte-
ré už několik let považujeme
za členy rodiny. JANA BERANOVÁSopranistka Kateřina Kněžíková PETR WEIGL

www.imucha.cz

Dílo Alfonse Muchy z Lendlovy
sbírky nyní ve světové premiéře
rozšířeno o digitálně
rozpohybované plakáty
a Slovanskou epopej.
Obecní dům, každý den
od 10 do 19 hodin.

Kam na výlet bez jakýchkoliv omezení?
Do Prahy na Muchovy originály!

inzerce

„Pro Rusalku není hezčí místo
než park na zámku Liteň“



Ústava ČR praví: ... lid je nejvyšším zdrojem státní moci,prostřednictvím
svých volených zástupců.

Nikde není psáno, že to musí být zrovna ten jejich zmanipulovaný volební
systém a zrovna ten jejich parlament, když prokazatelně selhal, zradil
a páchá vlastizradu. Zvolíme si své zástupce, svobodně a bez volebních
a mediálních podvodů. Po více jak roce falešné pandemie a covid-podvodu
na celý stát a národ je to dokonce nezbytné. Ano, spolek obyčejných
lidí napříč spektrem připravil, zorganizoval tyto Občanské volby. Cílem
je zastavit covid-fašismus ve všech jeho podobách a dělá z nás otroky.
Cílem je zachránit stát před totálním rozkladem a zánikem, což je v plánu
globalistů, kteří chtějí změnit celou střední Evropu.Cílem je suverenita
České republiky a silný stát.
Jsme především občané, až potom fanoušci politických stran
Seznamte se s našimi principy, kde říkáme, Co chceme, Proč to chceme,
jak chceme zrealizovat reformu státu, opravit ho, aby se v němdalo důstojně
a bezpečně žít, bez válečného štvaní, politických mafií, falešné pandemie,
náhubků, vakcín, bez globálního covid-fašismu a novodobého nevolnictví.
Zastupitelská pseudo-demokracie prostřednictvím politických stran
selhala
Zkorumpované politické mafie se zmocnily moci zákonodárné, moci soudní
i moci výkonné. Zmocnily se státu a pod vlivem globalistické cizí moci
to vypadá v našem státě tak, jak to vypadá a cizí moc postupuje ve svých
mocenských plánech rychle dál.
Globální fašismus spojený s covid-fašismem
Mnozí seděsí slova fašismus. Ale je to skutečně tak. Bankovní, farmaceutický,
ekonomický, byrokratický i technologický fašismus se snaží ovládnout
celý svět, každého z nás. Znamená to skutečně vytváření totální závislosti
na nadnárodních korporacích. Ta závislost na všem, od bank počínaje,
po geneticky upravené potraviny, zákazy, příkazy, povinná očkování
a náhubky.

Jak to zastavit - Legitimně, lidovými (ne)státními volbami
Státní volby i volební legislativa je zmanipulovaná, aby vždy vyhrála
nejméně 51% většina politických stran, přisluhujících globální cizí moci
a jejich zájmům.Vezměmesi legitimně, bezobčanské války, lidovými volbami
a demokraticky svůj stát zpět. Zastavme covid-fašismus, cizí moc
systematicky a postupně likvidující Českou republiku v zájmu globální
politiky.
Přihlášky kandidátů a jak volit
7.6.2021 - Přihlášky kandidátů - Ústava, každý má právo volit a být volen.
Nikde není nakázáno jakým způsobem. Počet kandidátů není omezen.
Zájemci o kandidaturu do občanského parlamentu se mohou seznámit
s volební dokumentací na webu www.referendum-csr.cz/volby.
Zde najdete kompletní materiály pro přihlášení se na kandidátní listinu. Volí
se všichni přihlášení zástupci lidu jako poslanci prozatímního Občanského
parlamentu, čímž začíná první krok k přímé demokracii. Nechtěli nám
ji dovolit, uděláme si ji sami. Nebudeme se už nikoho dovolovat ani ptát. Lid
je nejvyšším orgánem státní moci.
Přihlášky zašlete na adresu uvedenou na tiskopisu od 7. 6. 2021. Uzávěrka
přihlášek kandidátů je 30. 7. 2021.
Zahájení občanských voleb do prozatímního Občanského parlamentu
Každý volič se může seznámit s volebním postupem na webu
www.referendum-csr.cz/volby. Vytiskněte si volební hlasovací list, volí
se korespondenčně, s ověřeným podpisem na České poště, u notáře
nebo Czech Pointu. Volební hlasovací list zašlete na adresu uvedenou
na volebním listu od 9. 8. 2021, obyčejnou nebo doporučenou poštou.
Uzávěrka volebního hlasování je 31.8. 2021, 6. 9. 2021 nejdéle je vyhlášení
výsledku voleb, které bude sčítat Volební komise s provedením kontroly
Kontrolní komisí. 13. 9. 2021 je plánováno 1.zasedání lidového prozatímního
Občanského parlamentu. Prozatímní parlament bude zasedat v režimu
homeoffice z domova transparentně s využitím internetu v zabezpečeném
režimu.

REFERENDUM ČSR - OBČANSKÉ VOLBY
NEZÁVISLÉ OBČANSKÉ VOLBY

1. OBČANSKÉ LIDOVÉ VOLBY

SAMI URČÍME
KAM SE BUDE ČESKÁ REPUBLIKA UBÍRAT

WWW.REFERENDUM-CSR.CZ/VOLBY

9. SRPNA 2021 31. SRPNA 2021

NEZÁVISLÉ OBČANSKÉ VOLBY
1. OBČANSKÉ LIDOVÉ VOLBY

SAMI URČÍME
KAM SE BUDE ČESKÁ REPUBLIKA UBÍRAT

WWW.REFERENDUM-CSR.CZ/VOLBY

9. SRPNA 2021 31. SRPNA 2021

NEZÁVISLÉ OBČANSKÉ VOLBY

inzerce
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Slavné melodie
napříč žánry zare-
zonují ve význam-
ných památkách.

Obnovený Dvořákův festival,
který po celé léto zval na kon-
certy od klasického žánru
po jazz, rock či folk v podání
předních interpretů, vrcholí
v hlavnímměstě.
Třešničkou na dortu

63. ročníku bude Děkovný
koncert k příležitosti 1. výro-
čí obnovení mariánského
sloupu, a to už zítra v Týn-
ském chrámu v Praze. Hráči
České filharmonie v uskupe-
ní Prague Vivaldi Ensemble
připraví program k výročí
280 let od úmrtí Antonia Vi-
valdiho. Chybět nebude ani
Dvořákova píseň Ave Maria
a recitační doprovod herce
Jana Šťastného.
Jako Pocta skladateli

J. B. Foerstrovi, od jehož úmr-
tí v květnu uplynulo 70 let,
vystoupí 29. srpna v praž-
ském kostele sv. Vojtěcha
Foerstrovo komorní pěvecké
sdružení spolu s Pražským
ženským sborem a barytonis-
tou Romanem Janálem. Právě
na tomto místě působil v le-
tech 1874–1877 AntonínDvo-
řák jako varhaník.
Mimořádnou oslavou jmé-

na AntonínDvořák se pak sta-
ne koncert v kostele sv. Štěpá-
na, který se odehraje 8. září
v den Dvořákových naroze-
nin. Kostel je se skladatelem
spojen tím, že se zde roku
1849 oženil. Na programu bu-
dou fragmenty z jeho díla
a dále varhanní melodie
z pera Josefa Suka a hudba
J. B. Foerstera. Na varhany za-
hraje Petr Hostinský. Zvlášt-
nímhostembude vysokoškol-
ský pedagog, malíř a hudební
skladatel Vladimír Franz, kte-
rý přiblíží život a dílo sklada-
telské legendy. HOP Vladimír Franz zve na koncert v kostele sv. Štěpána. DF

Téměř zapomenutá česká ka-
pela Southpaw se po deseti le-
tech vrací na hudební scénu.
Fanouškům rovnou servíruje
nové album I’m really gonna
miss these songs when I’m
dead a také videoklip k sing-
lu Head In The Clouds. Kape-
la prošla drobnými personál-
ními změnami a v jednání
jsou i koncerty.
„Hlavním důvodem

k tomu, abychom se k sobě
vrátili, byla čistě jenom láska
k hudbě a emoci, kterou
Southpaw přináší. Dělali
jsme spolu hudbu jako duo
hodně let, udělali spoustu
songů a se Southpaw proces-
tovali kus světa a to nám chy-
bělo,“ komentuje comeback
jedna z hlavních postav kape-
ly, klávesák a skladatel Karel
Havlíček. Frontman Jiří Bu-
rian dodává: „Deska vznikala
pomalu skoro deset let, bě-
hem kterých jsme si tu a tam
posílali nápady a pracovali na
nich. Za ty roky vznikla skoro
tři alba a z nich jsme vybrali
ty nejlepší songy.“ Burian se
kromě Southpaw věnuje také
projektu Kapitán Demo. HOP

POHODLNĚ
vše vyřídíme za vás, rychle, kdykoli

VÝHODNĚ
peníze okamžitě na ruku

BEZ STAROSTÍ
za váš starý vůz vezmeme veškeré záruky

MOŽNOSTI
protiúčet může snížit cenu nového vozu,
případně zaplatit akontaci,
přinést další cenovou výhodu až 50 tisíc!

WWW.AUTOESA.CZ /  800 555 555

Prodáváte svůj vůz?

13 POBOČEK
PO CELÉ ČR

Praha / Brno / Ostrava / Pardubice / Olomouc
České Budějovice / Karlovy Vary / Plzeň / Chomutov / Hradec Králové

ZVOLTE JISTOTU A NEJVYŠŠÍ
MOŽNOU VÝKUPNÍ CENU!

inzerce

V pražských kostelech
vyvrcholí pocta Dvořákovi

Southpaw.
Indie legenda
je zpátky
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Mladí podnikatelé Matyáš
Dřevo a Tomáš Pokorný nabí-
zí lidem nevšední předplace-
né balíčky pamlsků pro psy.

Jak vás napadlo připravo-
vat pro psy speciální
boxy? Inspirovali jste se
například v zahraničí?

Inspiraci ohledně předplat-
ných balíčků jsme našli
ve Spojených státech. Chvíli
jsme se rozhodovali, jaké
téma naše krabičky budou
mít. Při rozhodování nakonec
velmi jasně vyhrála varianta
balíčků pro pejsky. Oba odma-
lička žijeme se psy a máme
ke zvířatům obecně blízko.

Tušili jste, že by u násmoh-
la být po takové službě po-
ptávka? Jaké byly začátky?

Věděli jsme, že na Západě
jsou předplatné balíčky vel-
kým trendem, a čekali jsme,
že dříve či později přijde
i do Česka. Služby jako Netflix
a Spotify si platí snad každý
a je to pohodlné. Říkali jsme

si, že si tak jednoduše může-
me předplácet i něco dobrého
a hmatatelného pro mazlíčky.

Co například se v boxech
objevuje? Co si nejvíce zá-
kazníci pochvalují?

V Dogsie je podle velikosti
každý měsíc čtyři až šest pa-
mlsků a jedna až dvě hračky.
Zákazníci si nejvíce pochvalu-
jí kvalitu obecně a témata ba-
líčků. Z produktů nejvíce ve-
dou sušená masa z českých
chovů. Přispíváme od začátku
fungování dvěma neziskovým
partnerům. Ti se starají o týra-
né, opuštěné a nemocné pej-
sky. Už jsme jim poslali téměř
400 tisíc korun.

Část příjmů tedy posíláte
na dobročinné účely. Mys-
líte, že i to hraje roli, že si
u vás lidé objednávají?

Chceme lepší život
pro všechny pejsky. Pro ty v ro-
dinách, ale i pro ty ostatní, kte-
ří měli méně štěstí. Ještě než
jsme Dogsie uvedli na trh, tak

jsme se vzdělávali v problema-
tice přeplněných útulků
a množíren. Vymysleli jsme
pak způsob, jak udělat radost
svému pejskovi a podpořit
i ostatní. Lidem se to líbí
a z velké části kupují Dogsie
pro svoje pejsky i díky tomu.

Kolik stojí napříkladměsíč-
ní předplatné?
Záleží na velikosti pejska

a délce plánu. Logicky čím
menší pes a delší předplatné,

například na rok, tím nižší
cena. Pokud si předplatítemě-
síčně, Dogsie pro pejska
do deseti kilogramů vás vyjde
na 470 korun. Pokud si je ob-
jednáte na rok, měsíčně vás
to vyjde na 410 korun.

Co jiného ještě nabízíte?
Po skončení měsíce nabízí-

me hračky i pamlsky z uplynu-
lého měsíce. Druhým nosným
produktem je Himálajská tyč-
ka, kterou jsme na český trh

uvedli v roce 2019. Dogsie lze
zakoupit pouze u nás
na webu, ale Himálajskou tyč-
ku dodáváme do vybraných
obchodů, do Alzy a Rohlíku.
Nově nabízíme ještě interak-
tivní hračku Dogsie salad, an-
tiparazitika či vybavení
z recyklovaných materiálů.

Jaký byl zájem v době pan-
demie a co nového na trh
přinášíte nebo chystáte?

Při začátku pandemie,
na jaře 2020, krátkodobě po-
klesl zájem o Dogsie balíčky.
Poměrně rychle se však po-
ptávka vrátila do původního
stavu. Čas pandemie jsme
však využili k hledání nových
příležitostí. Službu jsme opět
posunuli, zjednodušili jsme
nákup a celkově správu před-
platných. A začali jsme praco-
vat na nových produktech.
V květnu jsme uvedli historic-
ky první Dogsie interaktivní
hračku. Naše nejoblíbenější
pamlsky brzy uvedeme jako
stálou řadu Dogsie pamlsků.

Matyáš Dřevo (vlevo) a Tomáš Pokorný DOGSIE

Kancelář složená v kapse
Nový telefon Galaxy

Z Fold3 5G je opravdový král
mezi mobilními zařízeními,
a to jak po stránce designo-
vé, tak co se produktivity
týče. Zavřený vypadá jako
klasický moderní telefon
s úhlopříčkou displeje 6,2
palce, vše se ale změní, jak-
mile telefon otevřete. Před
vámi se objeví obrazovka
s úhlopříčkou 7,6 palce s ob-
novovací frekvencí 120 Hz,
kterou můžete složit a po-
užívat i jako laptop a díky
rozdělení obrazovek téměř
plnohodnotně pracovat.
Model navíc podporuje pero

S Pen, můžete si tedy do te-
lefonu psát nebo kreslit po-
známky. Zkrátka must-ha-
ve pro každého manažera
nebo mistra multitaskingu.

Pro minimalisty a de-
signové nadšence

Druhou novinkou je
Samsung Galaxy Z Flip3
5G, nástupce legendárního
„véčka“. Složený se vejde
pohodlně i do menší kabel-
ky a bez potřeby telefon ote-
vřít zvládnete přečíst nové
zprávy, zkontrolovat úkoly
v kalendáři nebo se podí-
vat na počasí. Z Flip je sám
sobě stativem, hodí se tedy

i pro natáčení vlogů, vytvo-
ření rodinných selfie nebo
videotelefonování s přáteli
bez nutnosti používat ruce.
Nezaostává samozřejmě ani
na poli focení – trio objek-
tivů zachytí každý důležitý
okamžik, nehledě na krea-
tivní možnosti focení, které
vám nabízí ohebný displej.
Pokud jste znudění z kla-

Pokud jste fanda mobilních zařízení,
nových technologií, designu,
multitaskingu nebo produktivity,
zpozorněte. Samsung představil dva
nové mobilní telefony, které se zcela
odlišují od těch, na které jsme zatím
zvyklí. Oba modely, Samsung Galaxy
Z Fold3 5G i Galaxy Z Flip3 5G, jsou
vybaveny hned dvěma displeji, a z
toho jeden je ohebný. Ptáte se, proč mít
ohebný displej? Protože je to překvapivě
praktické.

Mobilní revoluce. Samsung představil unikátní ohebné telefony
sických telefonů a hledáte
něco, s čím zazáříte, právě
jste to našli.

Oba dva telefony jsou
nově navíc voděodolné.
Ceny začínají na 26 999 Kč
pro Galaxy Z Flip3
a 46 999 Kč pro Galaxy
Z Fold3. Cenu si můžete sní-
žit až o 10 000 Kč za výkup

vašeho starého zařízení.
S nákupem se tedy neoplatí
váhat, Samsung jako vždy
nabízí bonusy k předobjed-
návce, kromě zmíněného
výhodného výkupu také
např. nadstandardní pojiš-
tění nebo S Pen s cestovní
nabíječkou. Předobjed-
nat telefony si můžete do
26. 8. 2021.

Lidi chtějí pro psy sušená masa,
ale v balíčcích najdou i hračky
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Tuningový svátek,
driftovací show
i přehlídka řady
značek aut včetně
prémiových.

Již ve dnech 27. až 29. srpna
proběhne 24. ročník automo-
bilové výstavy a příslušenství
AUTOSHOWPRAHA2021. Po-
pulární akce představí řadu
značek automobilů, a to včet-
ně těch prémiových, ale i zá-
bavu pro širokou veřejnost
na výstavišti PVA EXPO PRA-
HA v Letňanech.
Součástí třídenního progra-

mubude i populární sraz příz-
nivců tuningu Escape6 Meet
2021. Partnerem výstavy je
Skupina ČEZ.
AUTOSHOW PRAHA patří

mezi nejkomplexnější udá-
losti automobilového odvětví
a během svého konání pre-
zentuje odborné i široké ve-
řejnosti desítky modelů vozů
světových i tuzemských zna-
ček. Nejinak tomu bude také
letos, kdy se návštěvníci bu-
dou moci seznámit s modely
od značek Audi, Bentley, Ca-

dillac, Corvette, Dodge, Ferra-
ri, Hyundai, Jaguar, Kaipan,
Kia, Lamborghini, Land Ro-
ver, Lexus, Maserati, Nissan,
Porsche, Ram, Suzuki, Škoda
a Toyota.
Kromě tradiční přehlídky

novinek v halách výstaviště
PVA EXPO PRAHA bude při-
praven bohatý program. „Nej-
více rušno bude v Letňanech
v sobotu 28. srpna, kdy se bě-
hem dne uskuteční populár-

ní sraz příznivců tuningu
s názvem Escape6 Meet 2021.
Sejdou se desítky uprave-
ných automobilů té nejvyšší
kategorie v České republice.
Součástí programu budou za-
jímavá vystoupení na obřím
pódiu a v neposlední řadě
takémožnost svezení v drifto-
vacích speciálech, superspor-
tovních i běžných sériových
automobilech,“ říká ředitel-
ka akce Vanda Petrov.

Sobotní večer přinese zá-
bavnou show, která uvede
mistry v driftování, umění
kaskadérů, přehlídku závod-
ních aut a pobaví publikum
pomocí DJ Lucky Boye a kon-
certního vystoupení rapera
Indyho.
V neděli se program bude

soustředit na sportovní a su-
persportovní automobily. Jed-
nu skupinu účastníků vytvoří
také členové Porsche Classic

Clubu Česká republika, kteří
na akci představí vozy znač-
ky Porsche, a to jak novodo-
bé, tak z nedávné historie.
AUTOSHOW PRAHA zaba-

ví i rodiny s dětmi, pro které
bude na akci připravenomno-
ho aktivit. A navíc bude
v PVA EXPO PRAHA vystave-
no šest finalistů dámské anke-
ty AUTO MÉHO SRDCE 2021.
Více informací najdete na
www.autoshowpraha.cz.

Program se bude soustředit také na sportovní a supersportovní automobily. 2x ABFRaper Indy

Na konci června se na Hodo-
nínsku a Břeclavsku přehnalo
tornádo, které neponičilo pouze
domy samotné, ale i jejich veške-
ré vybavení. Právě nyní přichází
na řadu obnova těchto domácnos-
tí, v nichž je třeba zajistit mimo
jiné i nové elektrospotřebiče.
Společnost Samsung proto k ná-
pravě škod po tornádu daruje 24
chladniček s mrazákem, 82 pra-
ček a kombinovaných praček se
sušičkou a 175 tabletů v celkové
hodnotě 2,4 milionu korun. Distri-
buci této pomoci zajistí Diecézní
charita Brno. V případě, že torná-
do poškodilo domácí spotřebiče
Samsung, navíc společnost nabíd-
ne mimozáruční servis zdarma.

Distribuci zařízení Samsung
zajistí Diecézní charita Brno. „Po-
moc rozdělujeme podle míry poškození

obydlí a také úrovně sociálního zne-
výhodnění. Zvlášť se zaměřujeme na
osamělé seniory, samoživitele, rodiny
s více dětmi nebo nemocné. Jsme rádi,
že díky podpoře společnosti Samsung
můžeme lidem nabídnout i elektro-
nické vybavení do domácnosti. To vše
jsou praktické věci, které lidé na jižní
Moravě potřebují, aby se mohli co nej-
dříve vrátit k běžnému životu,“ uvedl
Oldřich Haičman, ředitel Diecézní
charity Brno.

Mimozáruční servis domácích
spotřebičů Samsung zdarma

Další forma pomoci se týká mi-
mozáručního servisu domácích
spotřebičů značky Samsung (týká
se praček, sušiček, kombinova-
ných praček se sušičkou a chladni-
ček). Pokud budou takové opravy
v postižených oblastech potřeba
a budou mít vzhledem ke stavu

zařízení smysl, zajistí je Samsung
rychle, a hlavně bezplatně. Servis
zdarma si můžou lidé postižení
tornádem objednat jednoduše na
infolince Samsungu na tel. čísle

Společnost Samsung Electronics zve obyvatele
moravských obcí, které postihlo ničivé tornádo,
aby využili hmotnou pomoc určenou poškozeným
domácnostem. Společnost daruje 281 chladniček,
praček a tabletů. Poskytne i bezplatný mimozáruční
servis na domácí spotřebiče poškozené tornádem.

Pomoc po tornádu: Samsung daruje obyvatelům postižených obcí 281
spotřebičů za 2,4 milionu korun i bezplatný mimozáruční servis

800 726 786, a to až do 31. srpna.
Zájemci by měli během komuni-
kace s infolinkou uvést, že se jed-
ná o domácnost postiženou torná-
dem na Moravě.

Víc informací o pomoci najdete na stránkách Diecézní charity Brno na adrese www.dchb.charita.cz nebo www.samsung.cz.

Svátek aut. Autoshow Praha se blíží!
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Teplotní rekordy: 8,7 °C (1908) 36,8 °C (2003)

„Přátelé, kdo
našel holuba,
ať jde vlevo!“

MICHAL PRESLEY MATĚJKA
Facebook

Slova na vyluštění začínají na stejné písmeno.

1. chem. prvek zn. O
2. kdo kritizuje
3. postava

z Divokého západu

1

2

3

4

5

6

7

4. ťukat
5. malá Klára
6. drahocenný předmět
7. samec krůty

Počasí
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.00 Zavolejte porodní se-
střičky IX (4/8)

16.55 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Toulky Českem budouc-

nosti
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Láska na vlásku
22.05 Všechnopárty
23.00 Profesionálové
23.55 Kriminalista
00.55 AZ-kvíz
01.20 Toulavá kamera
01.50 Objektiv
02.20 Dobré ráno
04.50 Hobby naší doby – letní

speciál

15.50 Tažení Alexandra I.
do Evropy (2/4)

16.45 Sousedé
17.15 Korsický případ
18.45 Podivuhodná Dlouhá zeď
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Ivanhoe
21.50 Machete zabíjí
23.40 Letecké katastrofy
00.25 Gomora IV (8/12)
01.10 Apokalypsa. 1. světová

válka (2/5)
02.00 Stopy, fakta, tajemství
02.30 Poslední mohykáni
02.45 Farář, nebo flanďák
03.10 Přísně tajné vraždy
03.25 Sabotáž

16.00 Můj přítel Monk IV (14)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.15 Comeback
18.50 Hospoda (52)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Co ste hasiči (6)
21.20 Kameňák
22.30 Dannyho parťáci
00.50 Můj přítel Monk IV (13)
01.45 Můj přítel Monk IV (14)
02.55 Co na to Češi
03.30 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (1009)
04.35 Novashopping
05.45 Spongebob v kalhotách

VIII (23, 24)

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Máme rádi Česko
22.10 Jára Cimrman ležící, spící

Komedie (ČR, 1983)
23.45 Policie v akci
00.40 Komisař Rex IV (18)

Smolař. Krimiseriál
(N/Rak., 1998)

01.45 Policie Hamburk VI (30)
Černá smrt. Krimiseriál (N, 2011)

02.40 Policie Hamburk VII (1)
Pod hladinou. Krimiseriál
(N, 2012)

03.40 Prostřeno!
05.15 Pohoda u krbu

08.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 Top 3 KITKAT CHART
14.50 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
16.30 ÓČKO E-SPORT
16.40 Óčko hity
19.00 VIP DESÍTKA
20.00 TMAX STREET PARTY

Taneční párty z tvého města
a klipy, co si vybereš

21.00 CZ & SK
České a slovenské klipy

22.00 Party ride
Dance music pro všechny na
páteční mejdan

1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

27/31 °C 27/31 °C 26/30 °C 25/29 °C

Sudoku
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Lukáš Chládek
Asi 90 korun, ale
raději máme lomy
a jezera zadarmo.

LIBEREC

Řešení sudoku

SMS VS. PAPÍR
Do předvolební kampaně vstoupil další tematický prvek:
zdražování cestovného v městské hromadné dopravě. V reak-
ci na zvýšení ceny některých jednorázových jízdenek pražské
MHD to jako předvolební téma vytáhl premiér a lídr hnutí
ANO 2011 Andrej Babiš. A protože v Praze vládnou – mimo
jiné – Piráti, zapadlo téma vhodně do klíčové Babišovy strate-
gie vymezování se vůči jeho klíčovému konkurentovi.
Piráti odpověděli seznamem jiných českých měst, kde zdražo-
vání tamní MHD proběhlo pod taktovkou primátorů a staros-
tů za ANO 2011. A přidal se i pražský dopravní podnik s ironic-
kým statusem, že premiér si jako osoba starší 65 let lístek ku-
povat nemusí.

Přitom v této přestřelce –
jak to tak bývá – zanikl
jiný zajímavý fakt, který
mě na nové úpravě ceny
městské hromadné dopra-
vy zaujal. Že cena někte-
rých jízdenek koupených
pomocí SMS je vyšší než
cena papírové jízdenky

na stejné časové období. Ano, četl jsem vyjádření mluvčího
Ropidu, který to vysvětluje „marží soukromému provozovate-
li této služby“. A dodal, že tu je alternativa v podobě aplikace
Lítačka, kde žádné navýšení není. To vyjádření ale paradoxně
možná vyvolává více otázek než odpovědí. Jednou z otázek sa-
mozřejmě je, zda tedy nezvážit nějakou úpravu, aby teze o di-
gitalizaci a ekologickém přístupu nebyly jen teorií, ale i pra-
xí. Ať už nasmlouváním jiného provozovatele SMS jízdenek,
nebo orientací pouze na výše zmíněnou Lítačku. A možná jít
ještě dál, a naopak jízdenky zakoupené v mobilní aplikaci
naopak cenově zvýhodňovat. Ale zachovávat platformu za
podmínek, které nejsou příliš motivační, se zdá jako krok
proti trendu.

ThomasMitka
Jezero Lhota.
100 parking,
80 dospělák.

Lucie Urbánková
Šeberák za 60 korun.

Chystáme se
o víkendu.

Kolik vás stojí návštěva koupaliště?

Anketa

Prosba na pana
sprejera
Milý hlupáku se sprejem,
prosím nenič už výtvarné
dílo u výstupu z metra
na Vltavské. Autorem
muralu je malíř a držitel
ceny Art Prague Young
Award Jakub Tytykalo, kte-
rý se svým návrhem uspěl
ve 2. ročníku otevřené vý-
tvarné soutěže Mural Art
Vltavská. Tvoje výtvory,
kterými jsi poničil mural,
by neuspěly ani při výtvar-
ce v mateřské škole. Vytvo-
řit velkoformátový obraz
na stěně zabralo spoustu
času a asi to nebylo úplně
zadarmo. A ty sem prostě
přijdeš a nasprejuješ přes
mural nějaký nesmysl.
Praha je plná míst, kde je
možné graffiti legálně tvo-
řit. Zkus tyto plochy.
Nebo víš co? Radši nikde
nedělej nic. Moc ti to ma-
lování totiž nejde. Předem
děkuji za to, že hodíš svůj
sprej do popelnice. Díky,
občan z Prahy 7.

ROMAN Z.

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks. Divadlo S+H zve na Letní scénu na zahradě Hotelu International, více na www.spejbl-hurvinek.cz

Pořádáte sportovní akci? Tak se ozvěte a my na ni pozveme naše
čtenáře. Jak na to? Napište nám na adresu dopisy@metro.cz nebo
využijte Instagram. Stačí pozvánku namalovat či vepsat do rámeč-
ku a sdílet s hashtagem #metrotag.Mimochodem, v sobotu se
koná běh Okolo štěchovického pokladu! Více na behydokopcu.cz.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

PETR JUST
POLITOLOG
METROPOLITNÍ UNIVERZITA PRAHA

Citát

Aby teze o digitalizaci
a ekologickém
přístupu nebyly jen
teorií, ale i praxí.
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Startuje fotbalová
Premier League,
jasným favoritem
je Manchester City.

Dnešním zápasem Brentfor-
du s Arsenalem odstartuje
nová sezona anglické fotbalo-
vé ligy. Podle sázkových kan-
celáří i expertů je největším
favoritem na zisk titulu úřa-
dující mistr Manchester City.
„V předminulé sezoně byl Li-
verpool nezastavitelný
a všichni věřili, že to v dalším
roce zopakuje. To je pro nás
cenná lekce. Nic není samo-
zřejmé. Můžeme mít zraně-
ní, špatné momenty, a proto
se musíme mít na pozoru,“
uvedl trenér manchester-
ských šampionů PepGuardio-
la pro BBC Sport.
LondýnskýWest Ham s čes-

kými reprezentanty Tomá-
šem Součkem a Vladimírem
Coufalem by chtěl minimál-
ně udržet šestou příčku z mi-
nulého ročníku.
Dnešní předehrávkou

mezi Borussií Mönchen-
gladbach a mistrovským
Bayernem Mnichov odstartu-
je také nový ročník německé
fotbalové Bundesligy. Bavor-
ský celek zaútočí s novým tre-

nérem Julianem Nagelsman-
nem na rekordní, desátý titul
za sebou. Do soutěže zasáhne
šestice Čechů v čele s pětigó-
lovým střelcem z letošního
mistrovství Evropy Patrikem
Schickem z Leverkusenu.
Na tribuny se rovněž vrátí po
koronavirových opatřeních
v omezeném počtu fanoušci.
Bez největší hvězdy Lione-

laMessiho odstartuje tento ví-
kend také nová sezona špa-
nělské fotbalové ligy. Feno-
menální argentinský útočník
opustil Barcelonu kvůli pravi-
dlům finančního fair play La
Ligy a odešel do Paris St. Ger-
main. Titul obhajuje Atlético
Madrid. Další celek ze španěl-
ské metropole Real vstoupí
do ročníku pod vedením sta-
ronového trenéra Carla Ance-
lottiho. ČTK

CK AGL travel
Ploskovická 19, Praha 8
www.AGLtravel.cz

KORFU - z Prahy, Brna
( 222 231 210

POZNÁVACÍ ZÁJEZDY
2021 a 2022

destinace termín popis cena od
MADEIRA 6.-13.9.´21 slavnosti vína 18 990
MALTA-GOZO 18.-25.9.´21 ostrovy 21 990
UZBEKISTÁN 21.-31.10.´22 města z pohádek 39 990
MEXIKO 11.-19.2.´22 mayská civilizace 49 990
JORDÁNSKO 22.-29.4.´22 skalní města 29 990
.. KOSTARIKA, PANAMA, KUBA, SRÍ LANKA, SIBIŘ ..

A MNOHO DALŠÍCH

ubytování dny odlety od strava cena od
STUDIA CLAIRE** 8 19.8. / 23.8. BS 12 663
STUDIA CLAIRE** 12 18.8. / 25.8. BS 14 391
HOTEL ATHENA**+ 8 15.8. / 19.8. P 16 311
HOTEL ATHENA**+ 12 19.8. / 25.8. P 20 247
STUDIA ANGELINA*** 8 19.8. / 23.8. S 16 056
STUDIA ANGELINA*** 12 18.8. / 25.8. S 19 031
HOTEL MARIA´S BEACH** 8 19.8. / 23.8. P 16 991
HOTEL MARIA´S BEACH** 12 18.8. / 25.8. P 20 986

Pozn.: BS - bez stravy, S - snídaně, P - polopenze

.. ŘECKO, MALTA, MADEIRA, ALBÁNIE ..
.. GUADELOUPE, SVATÝ MARTIN, ARUBA ..

A MNOHO DALŠÍCH

Čekání na hvězdu

Messi si včera poprvé zatréno-
val v Paris St. Germain.

● Na premiérový start v dresu
pařížského celku si ale
Argentinec bude muset
ještě počkat, podle deníku
L’Équipe nastoupí nejdříve
ve čtvrtém kole – 29. srpna
v Remeši.

Barbora Hermannová s Marií
Sárou Štochlovou vyhrály čes-
ký duel v 1. kole play-off mis-
trovství Evropy v plážovém
volejbalu. Michalu Kvapilo-
vou a Martinu Williams pora-
zily hladce 2:0 na sety a jsou
v osmifinále turnaje. Účast
ve vyřazovacích bojích si za-
jistily turnajové dvojky On-

dřej Perušič a David Schwei-
ner. Čeští reprezentanti
ve Vídni přehráli 2:0 domácí
pár Clemens Doppler, Alexan-
der Horst a o vítězství ve sku-
pině se večer utkali s lotyš-
skou dvojicí Martins Plavinš,
Edgars Točs, proti níž nemoh-
li kvůli Perušičově covidové
izolaci nastoupit na OH. ČTK

Krátce

Bohačík zůstane
Basketbalový reprezen-
tant Jaromír Bohačík
bude i v nadcházející se-
zoně hrát za Štrasburk.
Devětadvacetiletý účast-
ník OH v Tokiu prodlou-
žil smlouvu s francouz-
ským klubem o rok.

Jen očkovaní
Na zápasy NHL ve Winni-
pegu budou v nové sezo-
ně moci pouze fanoušci
s ukončeným očková-
ním proti koronaviru. Po-
dle agentury AP jsou Jets
prvním klubem soutěže,
jenž bude vakcínu po pří-
znivcích vyžadovat.

Češi si polepšili
Česká fotbalová repre-
zentace se díky postupu
do čtvrtfinále mistrov-
ství Evropy v žebříčku
FIFA posunula z 40. na
31. místo a nachází se
nejvýše za posledních
pět let. V červnu 2016 jí
před Eurem pod vede-
ním trenéra Pavla Vrby
patřila 29. pozice. Mistři
Evropy Italové si polepši-
li o dvě příčky a jsou
pátí. Od roku 2018 nadá-
le vede Belgie. Velký
skok zaznamenali díky
triumfu na šampionátu
Severní a Střední Ameri-
ky USA. Po předchozí
20. příčce jsou desátí. ČTK

Velké ligy
jsou zpátky

Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Kousl jí do medaile, tak dostane novou
Japonská softbalistka Miu Gotová dostane kvůli obavám z koronaviru novou zlatou me-
daili z olympiády v Tokiu. Organizátory her požádala o výměnu poté, co do ní při osla-
vách kousl starosta Nagoji. „Požádala nás o to a díky podpoře Mezinárodního olympij-
ského výboru bude medaile vyměněna za novou,“ citovala prohlášení organizátorů agen-
tura Reuters a doplnila, že náklady uhradí MOV. Gotová o výměnu požádala po oslavách
ve svém rodném městě Nagoja, při nichž do medaile kousl starosta Takaši Kawamura. AP

Z divoké vody další medaile
Češi včera získali na mistrovství Evropy ve sjezdu na divo-
ké vodě čtyři medaile v závodech hlídek. Kajakářky a de-
blkanoisté skončili druzí, kanoisté a kajakáři (na snímku)
vybojovali bronz. Po třech středečních cenných kovech
v dlouhém sjezdu má česká výprava sedmmedailí. Na zla-
to kanoisty Ondřeje Rolence zatím nenavázali. CZECHCANOE

Cestování - nabídka

Plážový volejbal. Dva
české postupy na ME


